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Im Zuge der Miniaturisierung etablierter Quantensystemen entwickeln wir einen Mikro-

Quanten-System (MQS). Dieses MQS bildet eine vollintegrierte Experimentierplattform, die

u.a. aus einer Hochvakuumkammer besteht. Die Erzeugung und Aufrechterhaltung der

Hochvakuumatmosphäre erfolgt dabei mit passiver, miniaturisierter und integrierter

Vakuumpumptechnologie in Form von nicht verdampfbarer Getter (NEG) als mikro-elektro-

mechanisches System (MEMS).

Die Evaluierung des NEG-MEMS erfolgt in einem Hochvakuumprüfstand. Dabei wird das

NEG-MEMS durch eine Prozessoreinheit als konstruktive Schnittstelle reversibel,

elektromechanische kontaktiert. Diese vorhandene Prozessoreinheit soll im Rahmen einer

wissenschaftlichen Arbeit in Bezug auf die Skalierbarkeit weiterentwickelt werden.

Senden Sie mir bitte Ihre vollständigen Bewerbungsunterlagen (Lebenslauf und Leistungs-

nachweis) per Mail.
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Interested, independent and capable students of mechanical 

engineering, electrical engineering, mechatronics, information 

technology, (technical) computer science, physics and similar 

courses

Bachelor and student 

thesis

In the course of miniaturization of established quantum systems, we are developing a micro

quantum system (MQS). This MQS forms a fully integrated experimental platform consisting

of a high-vacuum chamber. In this work, the high vacuum atmosphere is generated and

maintained using passive, miniaturized and integrated vacuum pumping technology in the

form of non-evaporable getter (NEG) as a micro-electro-mechanical system (MEMS).

The evaluation of the NEG-MEMS is performed in a high vacuum test bench. Thereby, the

NEG-MEMS is contacted reversibly, electromechanically by a processor unit as a

constructive interface. The existing processor unit is to be further developed in terms of

scalability as part of a scientific thesis.

Please send me your complete application documents (curriculum vitae and proof of

performance) by mail.
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